
 

 

 

 

 

ejer, sponsorer, og selvfølgelig 

også det fysiske arbejde, der er 

udført heroppe. - TAK til alle, 

der har hjulpet på den ene eller 

den anden måde – ingen nævnt, 

ingen glemt. 

Vi sendte i 2022 følgende til Ve-

jen Kommunes Landdistrikts-

pulje  

I Andst ønsker vi at give mulig-

hed til borgerne for at komme 

nærmere på naturen, dette ved at 

etablere et “Udsigtspunkt” i for-

bindelse med Lyngbakkerne.  

 

Vi har i Lyngbakkerne et helt 

specielt punkt, hvor man kan ny-

de et meget unikt dyreliv, samt en 

helt speciel solnedgang ud over 

naturområdet, Gamst Søenge.   

 

Lyngbakkerne er et skønt natur-

område i Andst med udkig over 

Gamst Søenge, rigt på fugleliv. 

Natursporet i Gamst Søenge har 

ligeledes udspring ved Lyngbak-

kerne.  

Af Viggo Kaspersen. 
 

Der blev holdt fest, og der 

blev holdt tale. 

Ca. 100 mennesker var mødt op på 

Lyngbakkernes udsigtspunkt, da 

Borgerforeningen indbød til fest. 

 

Simon Toft Jensen holdt tale, som 

følger: 

Velkommen. 

Stort velkommen til jer alle sam-

men i dette skønne sensommer-

vejr, som er nøjagtig, som vi har 

bestilt det ved tv2-vejret. 

Det er en stor dag for Borgerfor-

eningen i dag, (specielt os i besty-

relsen). Det er nemlig afslutningen 

på flere års arbejde i bestyrelsen, 

herunder arbejde med myndighe-

der, arkitekter, håndværker, lods-

Byens udsigtspunkt blev behørigt indviet. 



alle vil tage ejerskab af projektet 

og derved sikre, at vi har det i 

mange år. – Hvis udsigtspunktet 

kunne tale, er jeg sikker på, det 

ville sige: PAS PÅ MIG 

 

Nå………nu skal I ikke høre me-

re på mig, nu skal snoren klippes, 

og vi skal fejre åbningen med lidt 

kage m.m.  

 

Jeg erklærer hermed udsigtspunk-

tet for officielt åbnet.  

 

Og skønne kager blev der serve-

ret! 

Og se mange flere billeder på 

næste side. 

  

fældes træ, eller gøres andre sto-

re tiltag i området, - var lige i 

skabet. 

Jeg tror aldrig, der har været så 

meget enighed i bestyrelsen, som 

den aften hvor du fremlagde pro-

jektet. – TAK TIL DIG TOR-

BEN. 

I 2023 fik vi også byggetilladelse 

godkendt, i den forbindelse skal 

der lyde en tak til Ulrik Hansen 

(nabo) for at ”synes godt om pro-

jektet”.  

Vi fik desuden indhentet priser 

m.m.  

 

2024  

Her skulle projektet være fær-

digt, for at vi kunne få de før om-

tale penge fra Landdistriktspul-

jen. 

Vi fik lejet maskiner og fik etab-

leret trapper og jævnet ud. – Tak 

til Kjeld Thyregod for sponsora-

tet til dette. 

I maj måned fik vi hjælp fra FZ 

Byg med selve udførelsen, så 

selv om det var samtidigt med 

projekt købmandsbutik, lykkedes 

det alligevel Lasse og Co. at bli-

ve færdige inden deadline.  – 

Mange tak til FZ Byg for udfø-

relsen, og for at det lykkedes 

med at overholde det samlede 

budget for projektet. 

Afslutning 

Vi i bestyrelsen er stolte over 

projektet og håber alle, vi får 

glæde af det, - Vi håber også, at 

Derfor vil dette udsigtspunkt væ-

re oplagt for en unik oplevelse i 

naturen, hvilket flere borgere og 

udefrakommende friluftsfolk har 

ytret ønske om. 

Vi skrev desuden. 

Projektets betydning for lokal-

området 

• Mere sammenhold i byen. 

• Muligheder for naturoplevel-

ser i et unikt landskab.  

• Stor betydning for spejdere og 

andre foreninger i byen.  

• Mulighed for bevægelse med 

udsigtspunktet som besøgs-

mål.  

• At gøre Andst synlig og et at-

traktivt sted at besøge. 

 

Vi føler i bestyrelsen, at vi har 

ramt plet og er faktisk lidt stolte 

af projektet   

Jeg sad her til morgen og så 

tilbage på projektets tidsforløb. 

2022 

Det hele startede til en fastelavns-

fest i hallen, hvor vi i bestyrelsen 

blev obs på, at det var muligt at 

søge Vejen Kommunes Landdi-

striktspulje. Vi søgte, det lykke-

des, vi fik tildelt kr. 45.000,-  

Tak til Vejen kommune – Marie 

Bøttcher, som ikke kunne være 

her. 

Så gik det hele lidt i stå, for vi 

kunne ikke finde den rigtige løs-

ning, dette os i forhold til myn-

dighederne, som også har en 

holdning til projekter beliggende 

på naturskønne områder. – men 

som altid findes der en løsning. 

 

2023 

Her skete der noget ved hjælp 

fra dig, Torben Ditlevsen, og 

med en meget fin model udført i 

ispinde og flamingo faldt det hele 

på plads.  

Dine tanker om at udføre en rund 

genstand, som man kan ligge på, 

sidde på, stå på, løbe på.  - En 

genstand, der faldt helt naturligt 

ind i området, uden der skulle 



 

Preben Pedersen hædret af Dansk Folke-

hjælp på deres årsmøde. 

Til Preben blev der bl.a. sagt: ”Dit hjerte banker også 

for de udsatte, men også for førstehjælpen. Der går 

stort set ikke en weekend i sommerhalvåret, hvor du 

ikke er på samaritervagt, og i Vejen er du mr. Folke-

hjælp. For alt dette og meget mere, der fortjener du 

også at blive udnævnt til æresmedlem i Dansk Folke-

hjælp. 

Foto: Mig og Vejen. 



 





 
Udflugt til Prikken i 

Vorbasse 

Af Else Dalsgaard Petersen. 

Torsdag d. 19. september gik tu-

ren til Prikken. 

Det er en årlig tilbagevendende 

begivenhed, hvor vi ser på tøj og 

hygger os et par timer. 

Prikken serverer boller, kage og 

kaffe, og det er altid spændende, 

hvilken kage de byder på. Det er 

altid meget lækkert. 

Så bliver der igen set på tøj og 

kasseapparatet klinger lystigt  

 

 

 

Så tager vi afsked med Prikken, 

siger mange tak for kaffe og ven-

der næsen hjemad. 

Vi er meget velkomne næste år. 

Fødselsdag på Solhøj 

Af Else Dalsgaard Petersen. 

Torsdag, d. 12 september fejrede 

vi 7 års fødselsdag på Solhøj.  

 

 

 

Tænk, det er allerede 7 år siden, 

vi flyttede fra Linie 5 til Solhøj. 

Dagen blev fejret med gratis bol-

ler og lagkage til deltagerne.

 

Vi havde også besøg af vores 

præst, Helle Torp, der under-

holdt med quiz, der derefter blev 

diskuteret, og hvem der havde 

flest rigtige svar.  

Det var meget underholdende og 

en rigtig hyggelig eftermiddag, 

hvor snakken selvfølgelig gik der-

udaf. 

Tak til Helle Torp for underhold-

ningen og til de mange trofaste 

brugere af Solhøj. 

 

 

 

 

 



Madlavning for 

mænd 

Af Else Dalsgaard Petersen. 

Fredag d. 20. september var 

det Karinas tur til at styre de 

flittige mænd, for når de 

først kommer igang, er de 

ikke til at stoppe. 

Menuen bestod af: 

Boller i karry 

Æbletærte 

og boller til fryseren a la 

Jyttes opskrift 

 

Håber det smagte! 



ved Institut for Kultur og Sam-

fund på Aarhus Universitet. 

Og det er en tendens, der spre-

der sig på verdensplan, fortæl-

ler han. 

”Nogle byudviklere mener, at 

flydende byudvikling er vig-

tigt, fordi det kan være med til 

at løse udfordringer som 

havstigning, urbanisering og 

mangel på land.  

Det kan potentielt være med til 

at lindre nogle af de konse-

kvenser, som klimaforandrin-

ger medfører,” vurderer Lasse 

Bech. 

Men det er selvfølgelig ikke 

ensbetydende med, at vi ikke 

skal gøre en indsats for at 

bremse klimakrisen, pointerer 

han. 

Flydende byudvikling er altså 

ikke en løsning på selve klima-

krisen, men det kan være en 

måde, vi kan tilpasse os de 

havstigninger, som vi allerede 

ser nu, og de havstigninger 

som vi vil se i fremtiden. 

lig tæt ved havet, og ni ud af ti 

storbyer ligger i nærheden af 

kysterne og kan derfor være i 

fare for at blive slugt af van-

det, der så kan tvinge folk til at 

flytte fra hus og hjem. 

Og selvom vi overholder Paris

-aftalens målsætning om at be-

grænse den globale opvarm-

ning til 1,5 grader, vil vi sta-

digvæk se en betydelig stig-

ning i vandstandene, vurderer 

FN. 

Men det forsøger flere arkitek-

ter og ingeniører verden over 

nu at gøre noget ved. De byg-

ger nemlig huse, små nabolag 

og hele byer på vandet. En 

form for arkitektur, der bliver 

kaldt for flydende byudvik-

ling. 

”Flydende byudvikling kan 

være en løsning, hvor man kan 

flytte nogle mennesker ud på 

flydende byer og nabolag, så 

de er mindre udsatte overfor 

eksempelvis stormfloder og 

oversvømmelser,” forklarer 

antropolog Lasse Bech, der 

forsker i flydende byudvikling 

Fremtiden er flyden-

de. Verden over byg-

ges der huse på havet.  

Fra Verdens Bedste Nyheder. 

Kunne du forestille dig at bo i 

et hus, der flyder på havet? Det 

lyder måske som noget, der er 

hevet ud af en vaskeægte sci-fi

-film. Men faktisk kommer fle-

re tusinde mennesker snart til 

at bo på toppen af vandets 

overflade.  

Altså ikke midt ude på det åb-

ne hav, men i et nabolag, der 

enten er koblet op til byens 

kyst, eller som ligger en lille 

sejltur væk fra havnen. 

For på grund af klimaforan-

dringer stiger havene verden 

over. 

Ifølge FN’s Verdens Meteoro-

logiske Organisation nåede det 

gennemsnitlige globale havni-

veau en ny rekord i 2023. Og 

de stigende have er farligt for 

ekstremt mange mennesker. 

Omkring 900 millioner menne-

sker verden over – altså cirka 

hver tiende person – bor nem-

https://unhabitat.org/news/27-apr-2022/un-habitat-and-partners-unveil-oceanix-busan-the-worlds-first-prototype-floating
https://unhabitat.org/news/27-apr-2022/un-habitat-and-partners-unveil-oceanix-busan-the-worlds-first-prototype-floating
https://news.un.org/en/story/2024/08/1153596
https://news.un.org/en/story/2024/08/1153596
https://news.un.org/en/story/2024/08/1153596
https://news.un.org/en/story/2024/08/1153596
https://news.un.org/en/story/2024/08/1153596


 

ORD OM LIVSKUNST. 
 

Det er tegn på mangelfuld indsigt 

at anklage andre for sin ulykke og 

lidelse. Den, som er begyndt at nå 

den rette indsigt, anklager ingen 

anden end sig selv, og den, der har 

den fulde indsigt, anklager hver-

ken andre eller sig selv. 

Epiktet. 

 

Den, der gør uret, er ulykkeligere 

end den, der lider uret. 

Demokrit. 

 

Noget godt kan vi alle gøre, og 

hvis vi gør, hvad der står i vor 

magt, hvor lidt det end måtte væ-

re, har vi fuldført vor del. 

Thomas Bowdler. 

 

At kunne leve alene men også 

vide at leve med sine medmen-

nesker, det hører til livskunsten. 

Anonym. 

Første vagabond: Tænk, om vi vandt den store gevinst i 
lotteriet! 

Anden vagabond: Ja, det ville være pragtfuldt. Så ville vi 
lade alle parkens bænke polstre. 

Det var den 12. 

januar, og husle-

jen var endnu 

ikke betalt.  

Jeg vil vise mig 

fra den pæne 

side og give Dem 

to dage til at 

bringe det i or-

den, snerrede 

værten. 

Det var vel nok 

pænt gjort, hr. 

vært. Skal vi sige 

grundlovsdag og 

juleaften? 



 

 

 

 

 

 
 

30/9 - 2024 kl. 09.30 

Gymnastik på Solhøj 
 

2/10 - 2024 kl. 14.00 

Krolf på Solhøj 

 

3/10 - 2024  

Jerlev mandskor på Solhøj, 50 

kr. incl. kaffe og kage 
 

6/10 - 2024 kl. 09.30 - 13.00 

Badmintontræf 

 

6/10 - 2024 kl. 17.00 

BUSK - pizzagudstjeneste 

19. s. e. Trinitatis 

AUT. EL-INST. EHMSEN  

Gamstvej 44 • 6600 Vejen 

Tlf. 4045 5095 
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 Banko i Gamst 
Ons. d. 2. okt. kl. 19.00 

 

Gamst Forsamlingshus 

HUSK! Andst Avisen udkommer 

ikke i efterårsferien, uge 42. 


